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Szám: …….. /2014. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
Készült: Márianosztra Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. november 25-
én a Konferencia teremben (2629 Márianosztra, Petőfi u. 2.) megtartott falugyűléssel 
egybekötött közmeghallgatásról.  
 
Jelen vannak:  Kiss  László   polgármester 
                               Gyuró Judit                         alpogármester 
                             
                               Erdősi Hajnalka Katalin   képviselő 
                               Kissebesi Mária                 képviselő 
                               Korcsokné Bodnár Ildikó  képviselő 
 
                               Bahil Emilné dr.                   jegyző 
 
Lakosság részéről: 15 fő 
 
Kiss László polgármester: Köszönti a falugyűléssel egybekötött közmeghallgatáson 
résztvevő vendégeket, András Atyát, Himmer Ferencné Virág Benedek Általános Iskola 
tagintézmény vezetőjét, Fekete Krisztián főtörzsőrmester urat, körzeti megbízottat, a 
képviselő-testületi tagokat, a jegyző asszonyt és a lakosság részéről megjelenteket.  
 
A falugyűléssel egybekötött közmeghallgatás formalitásában megegyezik a képviselő testületi 
üléssel, így ugyan az az eljárási rend vonatkozik erre is.  
 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mert az 5 fő testületi  tagból 5 fő és a  
polgármester jelen van. 
 
Javaslatot tesz az ülés napirendjére, mely megegyezik a képviselő-testület döntésével: 
 
Napirendi pontokra javaslat: 
 
1.) Körzeti megbízotti beszámolója 
2.) Beszámoló az önkormányzat 2014. évi I-III. n. éves tevékenységről 
3.) Tájékoztató a nevelési oktatási intézmények működéséről 
4.) Visszatekintés az elmúlt év eseményeire 
5.) 2015 évi tervek 
6.) Közmeghallgatás 
 
Napirendi pontokra tett javaslatot a képviselő-testület 5 egyhangú igen szavazattal elfogadja 
az  alábbiak szerint: 
 
1.) Körzeti megbízotti beszámolója 
2.) Beszámoló az Önkormányzat 2014. évi I-III. n. éves tevékenységről 
3.) Tájékoztató a nevelési oktatási intézmények működéséről 
4.) Visszatekintés az elmúlt év eseményeire 
5.) 2015. évi tervek 
6.) Közmeghallgatás 
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Kiss László polgármester: A napirendi pontok tárgyalása előtt, igaz a választópolgárok 
közül jelenleg kevesen vannak most itt, köszönetet szeretne mondani a választásokon való 
nagyszámú részvétel miatt. Köszöni az ismételt felhatalmazást, bizalmat. Tájékoztatja a 
megjelenteket, hogy az alpolgármester személyére tett javaslatára, melyet a képviselő-testület 
elfogadott, Gyuró Judit lett megválasztva. Már el is indult a képviselői munka, első tennivaló 
volt az önkormányzat SZMSZ-ének felülvizsgálata és a rendelet megalkotása. Elfogadásra 
került a polgármester gazdasági programja is. A megválasztott képviselő társaknak jó munkát, 
jó egészséget, és sok-sok türelmet kíván. Köszönetét fejezi ki az előző testület képviselőinek, 
hisz az elmúlt ciklusban is sok munka volt, amit el kellett végezni. 
 
A 2., 4., 5. napirendi pontok előterjesztője Ő, ezért szeretné ezeket összevonva ismertetni.  
 
A képviselő-testület határozathozatal nélkül egyhangúlag elfogadta a javaslatot. 
   
Kiss László polgármester: Átadja a napirend pont előadójának Fekete Krisztán 
főtörzsőrmester úrnak a szót. 
 
 
1.) Körzeti megbízotti beszámolója 
 
Fekete Krisztián főtörzsőrmester: Köszöni a meghívást és a lehetőséget, hogy a lakosságot 
közvetlenül tájékoztatja. Elmondja, hogy nagyon jó az együttműködés a falu lakosságával. 
Köszöni a bizalmat. Minden alkalommal kiemeli, hogy a legfontosabb a megelőzés és erre 
helyezik ők is a hangsúlyt. Kéri, hogy továbbra is tartsuk meg a jó kapcsolatot. Ebben az 
évben a bűncselekmények száma 27 volt. A szabálysértések száma pedig 13 db az elmúlt 
időszakban. A legtöbb bűncselekményt a Márianosztrai Fegyház és Börtönben a 
fogvatartottak követték el, a közbiztonság a településen nagyon jónak mondható. Akkor 
lehetnek csak hatékonyak, ha kapják az információkat a lakosságtól. A lakosság példás 
összefogása nagyon fontos. Tájékoztatja a jelenlevőket, hogy a településen fogadóórát minden 
második csütörtökön tart. Szeretné, ha ez a gyakorlat továbbra is működne. Köszöni a 
figyelmet és, hogy meghallgatták. A kérdésekre szívesen válaszol. 
 
Dénes-Varga Zsuzsanna helyi lakos: Sajnos, ha valaki megnézi a statisztikát akkor ezeket a 
számokat látja? 
 
Fekete Krisztián főtörzsőrmester: Igen, benne van BV intézet és nem lehet külön bontani. 
 
Kiss László polgármester: Köszöni a részvételt, és jó munkát kíván. 
 
2.) Beszámoló az Önkormányzat 2014. évi tevékenységének I-III. n. évről 
4.) Visszatekintés az elmúlt év eseményeire 
5.) 2015. évi tervek 
 
Kiss László polgármester: Feladat ellátás: Az önkormányzati törvényben rögzített kötelező 
feladatainkat a nehéz gazdasági helyzetben is sikerült ellátnunk. 
Legfontosabbak a következők: 
    - óvodai nevelés, 

- egészségügyi ellátás, 
- szociális ellátás, 
- közvilágítás, 
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- temetőfenntartás, 
      -  közterület fenntartás, 

-  gyermek étkeztetés, 
- valamint önként vállalt feladatok. 

 
Amint arról tájékoztatást adtunk 2012-ben az Ötv. előírásainak megfelelően létrehozásra 
került a Körjegyzőséget felváltó Közös Önkormányzati Hivatal Márianosztra székhellyel. 
2013. februárjában Zebegény község is csatlakozott. A Közös Önkormányzati Hivatal 
költségvetése a Márianosztra Önkormányzat Költségvetésébe épül be. Ebben az évben a 
Közös Önkormányzati Hivatal költségvetése a feladatfinanszírozásnak köszönhetően 
egyenlegben van. Lehetőség nyílt ASP pályázat azaz központi informatikai rendszerhez való 
csatlakozásra. Az elnyert összeg: 13.900 EFt. Ennek a bonyolítása jelenleg is folyamatban 
van. 
 
A Kistücsök Óvoda önálló intézményként működik költségvetése szintén az Önkormányzat 
költségvetésének része. 
 
A 2014-évi költségvetés teljesítése EFt-ban: 
Bevételi és kiadási főösszeg:   151.232 
 
- Önkormányzat költségvetése:       80.969 
- Közös hivatal            „                  57.272 
- Óvoda                       „                  12.991 
 
Az Önkormányzat bevételeinek alakulása: 
Bevétel teljesítés Önkormányzat    46.244 
-2013 évi számlamaradvány:                  6.616 
                             Közös Hivatal        47.686 
                             Óvoda                     10.149 
 
 Kiadás  teljesítés:Önkormányzat       51.925 
                             Közös Hiv.            46.512 
                             Óvoda                   10.738 
 
Alapvetően a tervezettnek megfelelően alakult a költségvetés helyzete. 
 
Átalakult a működéshez szükséges bevételi források összetétele, összegének csökkenése 
mellett az önkormányzatnak továbbra is alapvető célja a kötelező feladatainak teljes körű 
ellátása, valamint a működőképesség és a finanszírozhatóság biztosítása mellett a felújítási, 
fejlesztési célok megvalósítása. 
 
Bevételek között a legnagyobb arányt ebben az évben is az állami támogatások bevételei 
jelentették. 
 
Legfontosabb bevételeink: 
Költségvetési támogatás:                  16.992 
Működési célú támogatási bev.        18.472 
Közhatalmi bev.                                   7.310 
(Építmény adó+birság,illeték):              
Kommunális adó:                                 1.430                                 
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Iparűzési  adó:                                      4.655 
Gépjármű adó:                                            989 /40%/                                      
 
Felhalmozási bevételek:                                3.470 
 
El kell mondania, hogy helyi adók emelésére 2008. óta nem került sor. 
 
2014 évre takarékos, körültekintő gazdálkodásunk eredményeként forráshiánnyal, nem 
számolhattunk, hitel felvételével pedig nem számoltunk. 
 
Fontosabb kiadási tételek EFt-ban: 
 
Önkormányzat működése: (személyi jut.+járulék)  24.173 
Községgazdálkodás: (dologi kiad.)                        20.688 
Szociális ellátás/eseti,rendszeres Fht/                              3.734 
Közvilágítás                                                                      2.187 
Egészségügyi ellátás: (ügyelet)                                         1.943 
Könyvtári feladatok:                                                         2.457 
 
ÓVODA 
Óvoda  éves kiadása:                                  12.991 
Az önkormányzatnak a kiadásaihoz 764 EFt összeggel kell jelenleg hozzájárulni. 
Iskola gyermekétkeztetés (étkező felújítása bútorbeszerzés). 
 
Könyvtár működésében jelentős mértékben felpezsdült az élet, nagyon sok program van. 
 
Közösségi terek fenntartása, fejlesztése. 
 
Civil szervezetek segítése. Nyugdíjas klub, foci csapat, fiatalok (sportöltöző).  
 
Ebben az évben is lehetőségünk volt fejlesztésre felújításra: 
 
A legfontosabb az MVH Leader vidékfejlesztési pályázaton elnyert Falunap projektünk 
többszöri pályázás után, 2013-bantámogatást nyert 2.000 EFt és 2014-ben meg is 
megvalósult. Rendezvénysátor, sörpadok, székek beszerzésére nyílt lehetőség. Nagyon sokan 
segítettek ebben a munkában, köszönet a segítőknek! 
Sporteszközök kerültek beszerzésre az MVH Leader keretében 540 Eft értékben. 4 db 
biztonságos kiskapuk kerültek beszerzésre. 
 
A Kistérségi-Start Közmunka program keretében lehetőséget és alkalmat biztosítottunk 24 fő 
számára, két a BM által jóváhagyott projekt, valamint a Nemzeti Közművelődési Intézettel 
kötött megállapodás keretében munkavégzésre és ezáltal jövedelem szerzésre. 
 
Több programra pályáztunk, így a: Közutak karbantartási, járda javítási munkákra, kétszer 6 
fővel kétszer hat hónap erejéig. 
 
Megtörtént ennek keretében a Faluház fejlesztése (járda, kerítés) 6fő 6hó, így rendbe tudtuk 
tenni  a faluházat. Gödöllői víztársulat foglalkoztatásában 6fő vett részt 9 hó időtartamra. 
Eszköz beszerzésekre nyílt lehetőség: fűkasza, padok vonatkozásában. 
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Sok egyéb a közösségünk számára fontos feladat ellátásra került: – település karbantartás 
(ravatalozó, köztéri padok.) 
             
2013-2014. évben téli közfoglalkoztatás 6fővel (4fő képzés). 
 
Gödöllő és Környéki Víztársulás  6 fő 6hó(önkormányzati hozzájárulással). 
 
Nemzeti Közművelődési  Intézmény  5fő 5hó + 2 fő 6 hó. 
  
Éves szinten összességében a munkabér a dologi valamint az eszközbeszerzés kiadásai 11.600 
EFt tesznek ki.  
Nyári diákmunka keretében 8 főt tudtunk foglalkoztatni, ez eredményes volt. Ennek keretében 
1-1 hónap időtartamra.(Faluház nyitvatartás, tűzoltó kocsi felújítása) Köszönet a segítőknek 
Schottner Miklósnak.   
  
Tervezés: Turisztikai szálláshely kialakítása, kész terv áll rendelkezésre. 
 
Pályázataink  
Ebben az évben is pályáztunk: 
Óvoda nyílászárók cseréjére jelenleg is elbírálás alatt. 
Turisztikai szálláshely kialakítására(Csontos-bolt) beadott pályázatunk nem nyert támogatást. 
(MVH) 
 
Szociális ellátás 
A törvény előírta feltételekkel kerül biztosításra a rendszeres gyermekvédelmi támogatás, a 
rendszeres és eseti segélyek megállapítása, az FHT folyósítása. 
 
Szobi kistérség Önkormányzatainak  Társulása 
A társulás tagjaként több feladat ellátását tudjuk megoldani. 
A családsegítő és gyermekjóléti szolgálat keretén belül történik  nehéz körülmények között 
élő családok szükség  szerinti segítése, valamint az esetlegesen veszélyeztetett helyzetben 
lévő gyermekek ellátásáról való gondoskodás, a házi segítségnyújtás és szociális étkezés 
biztosítása.    
 
Orvosi ügyeleti ellátás, minden önkormányzat számára ez kiadást jelent, ezt folyamatosan 
teljesítjük. 
 
Bursa Hungarica felsőoktatásban résztvevők számára kiírt ösztöndíj pályázat márianosztrai 
tanulók részére. Egy pályázó jelentkezett a képviselő testület támogatta. 
 
A Magyar Katolikus Karitász segítségével ebben az évben egy alkalommal volt lehetőségünk 
EU élelmiszer segélyt adni a rászorulóknak, ez a program idén tavasszal befejeződött. 2015. 
évben talán újra indul. 
 
Állami ünnepeinkről méltó keretek között nagyszámú jelenlévő ünneplővel együtt 
emlékezünk meg.  
Ezúton is szeretném köszönetemet kifejezni minden közreműködőnek a színvonalas műsorok 
összeállításáért, előadásáért. 
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Falunapi rendezvény a nagyszámú kiállítónak és támogatónak segítő közreműködőnek 
közöttük a kiemelt támogatást biztosító Nemzet Közművelődési Intézetnek a pályázaton 
elnyert támogatásnak, valamint további önzetlenül segítséget nyújtóknak köszönhetően 
sikeresen lebonyolításra került. Köszönet a BV.-nek Pálos atyáknak és minden támogatónak. 
 
További jó hangulatú közösségi rendezvények/tavasszal faluszépítés virágosítás és patak 
tisztítás szemétszedés. Meg kell említeni az „Itthon vagy Szeretlek Magyarország”rendezvény 
programját, valamint civil kezdeményezéssel és lebonyolítással, önkormányzati segítséggel, a 
most induló Adventi időszak programjait (hárfaművész fellépése). 
 
Településünk lakói, de legfőképpen a munkába és munkából hazajárók számára sok gondot 
jelent a vasúti és buszmenetrend összehangolatlansága. Folyamatos egyeztetés, tárgyalás van.  
 
Kommunikációs csatornák: Nosztraiak lapja, Honlapunk amely természetesen folyamatos 
alakítást fejlesztést igényel. 
    
Községi Mikulást, és az Idősek karácsonyát idén is tervezzük. 
 
Végezetül szeretném megköszönni mindazok munkáját akik segítségükkel munkájukkal 
hozzájárultak településünk fejlődéséhez. 
 
2015 évről  csak a legfontosabbakat kiemelve: 
 
Az önkormányzat működőképességének megőrzése intézményeinek működtetése feltárt 
lehetőségek szerinti fejlesztése. 
 „Csontos bolt” turisztikai szállássá történő átalakítása, közvilágítás korszerűsítése pályázat 
útján, közmunka megszervezése pályázat révén. 
A képviselő-testület foglalkozik azzal a lakossági kezdeményezéssel, amely Kossuth u. 
Kóspallagi faluszélén buszmegálló kialakítását indítványozta. 
 
Hosszútávú fejlesztési tervek: 
 
Óvoda teljes körű energetikai korszerűsítése, „Főtér-terv” pályázat útján történő 
megvalósítása, felszíni vízelvezető rendszer teljes körű felújítása, további intézményeink 
energetikai korszerűsítése. 
  
Kisvasút továbbépítése (Ipoly-erdő pályázó.) 
 
Nyertes pályázat 600 millió Ft. Márianosztrán Fogadó épület és fedett kocsiszín kerül 
megépítésre. 
 
A háziorvosi ellátást 2015. január 1.-jétől más veszi át. A képviselő-testület fog ebben állást 
foglalni. 
 
3.) Tájékoztató a nevelési oktatási intézmények működéséről 
 
Kiss László polgármester: Átadja a szót az intézményvezetőknek. 
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Kissebesi Mária óvodavezető: Szeretettel és tisztelettel köszönti a megjelenteket. Tisztelt 
falugyűlés! Tisztelt képviselő Testület! 2014-15-ös nevelési évünket 20 gyermekkel 
indítottuk. Október közepén jött még egy gyermek, ezáltal 21 főre emelkedett a létszámunk. 
Az óvodapedagógusok létszáma 2 fő. 1 fő dajka segíti munkánkat, aki a takarítási feladatokat 
is ellátja. A gyermekek korcsoportonkénti megoszlása a következő: Kiscsoportos korú 
gyermek: 11 fő, Középsős korú gyermek: 4 fő Nagycsoportos gyermek: 6 fő. 
Várhatóan a 6 nagycsoportos gyermek a következő tanévben meg tudja kezdeni iskolai 
tanulmányait. Az elmúlt nevelési évben is 6 gyermek került iskolába, igaz csak ketten vették 
igénybe a helyi lehetőséget. 
A Nevelési Tanácsadó szakemberei, mint minden évben, most is elvégezték a szükséges 
felméréseket, miszerint 3 gyermek igényel logopédiai ellátást, 2 gyermek pedig 
mozgásterápiás kezelésben vesz részt. A logopédiai ellátás utazó pedagógussal helyben 
történik. 
Továbbra is folytatjuk a szlovák nemzetiségi nyelvoktatást.  2 éve lehet igénybe venni plusz 
szolgáltatásként az angol nyelvoktatást, ami hetente egy alkalommal, a délutáni órákban 
külsős nyelvtanárral történik. 
Az óradíjat a szülők finanszírozzák. 
Októbertől bevezetésre került / igény szerint / a hitoktatás. A hitoktatást heti egy alakalommal 
Petyerák Melinda hitoktató tartja. 
A gyermekorvossal, védőnővel folyamatosan tartjuk a kapcsolatot. A védőnő rendszeresen 
látogatja óvodánkat, elvégzi a szükséges szűrővizsgálatokat. Évente egy alkalommal fogászati 
szűrésen veszünk részt. 
 
A gyermekeknek egész év folyamán változatos programokat szervezünk. Szeptemberben 
zenés előadás volt az óvodánkban, ma délelőtt „Bogárháton” címmel ismeret terjesztő 
előadást láthattak a gyermekek. 
 
Havonta egy alkalommal könyvtári foglalkozáson veszünk részt, ahol az aktuális 
ünnepkörhöz kapcsolódó mesét hallgathatnak a gyermekek, ismerkedhetnek versekkel, 
dalokkal, kézműves technikákkal. 
Május végi kirándulásunk is tartalmas programokkal volt tele. A természettudományi 
Múzeumban a dínó kiállítást néztük meg, állatkerti sétát tettünk, és cirkuszi előadást néztünk 
meg. 
A Zöld Híd RégióKft. felhívására jelentkeztünk az őszi és a tavaszi időszakra meghirdetett 
papírgyűjtésre. Októberben 870 kg papírt sikerült összegyűjtenünk. Az ebből származó 
bevételt tornaszer vásárlására kívánjuk fordítani. 
A fenntartó Önkormányzattal, képviselő testülettel jó a kapcsolatunk, a zökkenőmentes 
működéshez minden segítséget, támogatást megkapunk, amit ezúton is szeretnék 
megköszönni. 
Működési forrásainkat Polgármester Úr beszámolója tartalmazza. 
A továbbiakban készülünk a „Mikulás” fogadására, részt kívánunk venni a Bazilikában 
megrendezendő karácsonyi ünnepségen, ahol karácsonyi versekkel, dalokkal színesítjük az 
ünnepi műsort. 
Úgy érzem, hogy a gyermekek szívesen járnak óvodába,minden feltétel biztosított ahhoz, 
hogy a személyiségük, értelmi képességük a megfelelő ütemben fejlődjön. 
Röviden ennyiben kívántam beszámolni munkánkról. Köszönöm, hogy meghallgattak, várom 
esetleges kérdéseiket. 
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Himmer Ferencné iskolavezető: A köznevelési feladatot ellátó intézmények nagy része 
állami fenntartásba került az elmúlt évben, így a működtető és a fenntartó is a Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központ lett, rövidebb nevén a KLIK. Tankerületek alakultak az 
országban, amelyek összefogják az iskolákat. Mi a szobi tankerülethez tartozunk, melynek 
vezetője Verebélyi Gábor Ákos tankerület igazgató úr és a jelenlegi járási területen lévő 
iskolák tartoznak ide.  Az egyes feladatokat a tankerülettel egyeztetve folyamatosan 
végezzük, ha kell közösen változtatunk rajta. 
 
Személyi feltételek 
 
Iskolánk rendelkezik megfelelő számú és képzettségű pedagógussal a feladatok ellátásához a 
jogszabálynak megfelelően. 7 fő kinevezett pedagógus, 1 fő félállású iskolatitkár, 1 fő takarító 
segíti munkánkat. Azoknál a tantárgyaknál, ahol nem megoldott a szakos ellátottság, azt 
áttanító vagy utazó pedagógussal oldjuk meg. Jelenleg 2 fő áttanító  pedagógusunk van, akik a 
vámosmikolai iskolában tanítanak, és a 7-8.o.-ban látják el a biológia és kémia tanítást. 
Munkánkat gyógypedagógus és logopédus is segíti. 
 
Tárgyi feltételek 
 
A nevelési feladatok ellátáshoz szükséges eszközök, felszerelések a rendelkezésünkre állnak. 
A szükséges javításokat, karbantartási munkákat sikerült elvégezni az önkormányzat 
segítségével, amit ezúton is köszönünk.  
 
Tanulólétszámunk 29 fő. Az alsó tagozaton 9 gyermekünk van – 3 első, 3 harmadik és 3 
negyedik osztályos tanuló, a felső tagozaton 3 osztály van, jelenleg nincs 6. osztályunk. 
Továbbra is szlovák nemzetiségi iskola vagyunk, de ebben a tanévben szünetel a nemzetiségi 
nyelvoktatás. A szlovák nyelvórák helyett matematika, magyar és német órákat tettünk. 
Az elmúlt tanévben bevezetésre került a hit-és erkölcstan vagy a hittan a szülők választása 
alapján. Nálunk a hittan mellet döntöttek a szülők. 
Bevezetésre került a mindennapos testnevelés is 2 éve. Ebben a tanévben a 4. és 8. o. 
kivételével már mindenkinek heti 5 testnevelés órája van. Ahol kevesebb sportköri 
foglalkozást szervezünk. 
Igaz, hogy kevés gyerekünk van, de feladatunk kiszűrni a képességhiányos +és a tehetséges 
gyerekeket. Számukra felzárkóztatást, korrepetálást illetve differenciált munka keretében 
tehetséggondozást végezni.  
4 gyerek nevezett matematikából levelezős tanulmányi versenyre és 1 tanuló németből. 
A szabadidő hasznos eltöltése érdekében szakköröket biztosítunk, délután napközis 
foglalkozást. 
Minden évben ősszel megtörténik a 8.o.-os tanulók és szülők tájékoztatása a továbbtanulással 
kapcsolatban. Részt vesznek Vácon a Pályaválasztási kiállításon is. 
Gyerekeink heti 4 alkalommal iskolatejet kapnak, 1-5.o. pedig az iskolagyümölcs program 
keretében almát, körtét vagy üdítőt kap naponta. 
Változatos programokkal igyekszünk az iskolai életet színesíteni a tanév aktualitásainak 
megfelelően. Már túl vagyunk a papírgyűjtésen, Nagy-Hideg hegyre szerveztünk kirándulást, 
a felsőseink 2-szer voltak színházban, múzeumban, sport délutánt szerveztünk, a kisebbekkel 
az őszi szünetben Budapesten voltunk a Vajdahunyad várban, gesztenyét szedtünk, őszi 
kézműves foglalkozást szerveztünk Zsombokné Stedra Katalin segítségével a Faluházban, 
hulladékpályázatra készítettünk alkotást újrahasznosítható anyagból és most készülünk az 
adventi kézműves foglalkozásra. Ezekkel a programokkal is igyekszünk hasznos 
elfoglaltságot biztosítani a gyerekeinknek. 
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Tankönyvellátás  
 
A 2013/2014. tanévtől kezdődően megváltoztak az ingyenes tankönyvek igénylésének, 
használatának feltételei. A köznevelési törvény  rendelkezik arról, hogy 2013. szeptember 1-
jétől az elsőtől a nyolcadik évfolyamig az állam biztosítja, hogy a tanuló számára a 
tankönyvek térítésmentesen álljanak rendelkezésre úgy, hogy a térítésmentes tankönyvellátást 
első alkalommal a 2013/2014. tanévben az első évfolyamra beiratkozott minden tanuló 
számára, ezt követően felmenő rendszerben kell biztosítani. E mellett az állam  továbbra is 
biztosítja rászorultsági alapon az ingyenes tankönyvellátást a köznevelési törvény ezen 
rendelkezése által még nem érintett évfolyamokon, tehát az általános iskolák kifutó 
évfolyamain. Az állam változatlanul, rászoruló tanulónként 12.000 Ft hozzájárulást biztosít a 
fenntartóknak az ingyenes tankönyvvel járó törvényi kötelezettségek ellátására. Idetartoznak a 
hátrányos helyzetű gyermekek és 3 vagy több gyermekes családok. 
 
Kiss László polgármester: Köszöni az óvoda-, iskolavezető beszámolóját. 
 
 
6.) Közmeghallgatás 
 
Kiss László polgármester: Kéri a jelenlevőket, hogy az elhangzottakkal kapcsolatban vagy 
más a községet érintő ügyekbe tegyék meg hozzászólásaikat. 
 
Szórádi Edit: Örömmel hallja, hogy a körzeti orvosi ellátás megoldásra került. A 
gyógyszertárral mi lesz, ott áll az épület üresen. Örömmel hallja, hogy az óvoda és az 
önkormányzat között jó a kapcsolat. Az idén rengeteg cseresznye termett, felajánlotta az 
óvodának, csak kellett volna egy ember aki, leszedte volna és egy létra. Nem tudja, hogy 
miért nem éltek ezzel a lehetőséggel. Faluturizmussal kapcsolatban. A faluház nagyon szép 
lett, mindenkinek nagyon tetszik. A tűzoltószertárral mi a terv, mert nagyon csúfítja a falut. 
Bátrabban kellene pályázni. A közmunkásokkal nagyon sok mindent meg lehetne csináltatni. 
Kossuth utca elején a postától, ami zsákutca nincs leaszfaltozva. Ők is ugyanolyan adófizetők, 
mint a falu többi lakosa. Rózsákat lehetne ültetni, az utcára. Járda lerakása viakolorral nem 
lesz folytatva? A fűnyírás is probléma a kis utcában. 
 
Kiss László polgármester: Gyógyszertár kérdése. A helyzet az, hogy folyamatosan 
próbálnak gyógyszertári ellátást biztosítani, de nincs rá vállalkozó. Remény mutatkozik az 
orvos váltás kapcsán ennek megoldására, de egyenlőre nincs jelentkező. Azokat a dolgokat 
amiket meg tudunk oldani azt megoldjuk, de ezt nem mindig sikerül úgy ahogy mi 
szeretnénk. De folyamatosan keressük a megoldási lehetőséget. Cseresznye üggyel 
kapcsolatban az információ nem jutott el hozzá, de köszönettel veszi a felajánlást.  
A tűzoltószertár valóban így van, nem vonzó látvány a településen. Rövid úton megoldódnak 
ezek a problémák. A virágosítás kérdésében egyetért az elmondottakkal. A fűnyírással  
kapcsolatban kéri, ha ilyen probléma van azt kéri jelezni. Az aszfaltozást szeretnének 
megoldani, de több ilyen utca is van ilyen a faluban. A meglévő viakolort a Fő térre szeretnék 
felhasználni. A közmunka programban kevesen vannak, akik értenének a járda építéséhez, ez 
nem egyszerű feladat.   
 
Kissebesi Mária óvodavezető: Cseresznyével kapcsolatban akkor a füvet nyírták a 
közmunkások, a létrát pedig nem tudtuk megoldani. 
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Pierer Zoltán: A kőfal előtti vízelvezető árok tele van falevéllel, ez csak egy telefon lenne a 
börtönbe. A Keveváriek előtti lépcső alja és a teteje eléggé veszélyes, kéri ennek 
megjavítását. 
 
Fülöp Dezsőné: Temetővel kapcsolatban többnek gondot okoz a kerítésnél lévő fák levelei. 
Ki kellene vágatni, mert sok bosszúságot okoz. Iskolával kapcsolatban, sajnálattal veszi, hogy 
ilyen sokan elmentek az iskolából. Lehetne-e valamit tenni? Miért alakult így a helyzet? 
Ebben az ügyben még jobban össze kellene fogni, mert ez nem megoldás, itt van az a szép 
épület és nincs gyermek, vagy elmennek innen. 
 
Kiss László polgármester: Megköszöni a hozzászólást. 
 
Bódis Istvánné: Nem megy a fejébe, itt van helyben a jó iskola, és még is elviszik a gyereket. 
Úgy tudja, hogy jó tanári kar van az iskolában. Főiskolára, egyetemekre jutnak a gyerekek. 
Nem akarja elhinni, hogy ahová elvitték a gyerekeket, hogy ott színvonalasabb lenne az 
oktatás. Sok mindent lehet hallani. Szomorú, hogy néhány éve egy pár szülő elkezdte elvinni 
a gyerekét, és mások ezt tovább folytatják. 
 
Kiss László polgármester: Megköszöni a hozzászólást. 
 
Bahil Pál: Hangos híradó. Bent nem lehet hallani, csak kint. Miért nem lehet délelőtt és 
délután is bemondani. Főtérrel kapcsolatban hallotta, hogy átrendezés lesz. A buszforduló 
meg fog szűnni. Nem tartja jónak, balesetveszélyesnek tartja. A váróterem az hová fog 
kerülni? 
 
Kiss László polgármester: Köszöni a hozzászólást. Próbál sorban a feltett kérdésekre 
válaszolni. Pierer Zoltán késének eleget tesz és megoldja a levél és a lépcső problémát. 
- A temetői fák kivágásával kapcsolatban az a helyzet, hogy már volt indítvány a kivágásra. A 
testület olyan döntést hozott, hogy a fák maradjanak, de ismételten a képviselő-testület elé 
viszi a kérdést.  
- Az iskola kérdésére: demográfiai adatok egyértelmű jelzése, hogy rohamosan csökken a 
gyerek létszám, ezzel nem tudunk mit kezdeni. Folyamatos és állandó gondot okoz a szlovák 
nyelv oktatása. De ahhoz, hogy az iskola a jogszabályban megállapított osztálylétszámnak 
megfeleljen és ne kellejen osztályokat összevonni és az iskola fennmaradjon a szülőknek 
írásban kérnie kellett a nemzetiségi nyelv oktatását. Nem az önkormányzat fenntartásában van 
az iskola, de a testület mindig fontosnak tartotta az iskolát. Mivel a gyermeklétszám egyre 
csökkent még is sort kellett kerítni az osztályok összevonására, ezért is vitték el a szülők a 
gyerekeket. 
- A hangos bemondással kapcsolatban megoldást fogunk rá találni. A Főtérrel kapcsolatban 
elkészült egy kiviteli dokumentáció. A buszmegálló és az induló járatok nem fogják 
akadályozni a Hangulat Éttermet. Ha nem sikerül ennek a megvalósítása, a járda átépítését 
tovább szeretnénk folytatni, mindenki megelégedésére. 
 
Himmer Ferencné tagintézményvezető: Van olyan pedagógus akit ő vett fel, és van akit az 
intézmény irányított ide. Jó szakemberek, végzik a dolgukat, vannak szakemberek akik erről 
véleményt mondanak. Az összevonással kapcsolatban elmondja, hogy féltek tőle, de jól 
működik. Nem minden óra van összevonva. Sokkal több gyakorlásra van így lehetőség, a 
pedagógusnak nagyon felkészültnek kell lennie. Nem azt mondja, hogy ez a lehető legjobb 
dolog, de jelenleg ez van. 
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Fülöp Dezsőné: Csak az a baj, hogy most itt nagyon kevesen vannak, nem tudják, hogy 
működik az iskola. 
 
Kiss László polgármester: Sok fórumot hívtunk össze, hogy maradjanak a gyerekek. Én 
elmondtam a szülőknek, ha majd vissza akarják hozni esetleg a gyerekeket valami oknál 
fogva, lehet, hogy már nem lesz hová. 
 
Dénes-Varga Zsuzsanna: Újból fel kell venni a szülőkkel a kapcsolatot ebben az ügyben.  
 
Kiss László polgármester: Mivel több kérdés nincs a falugyűléssel egybekötött 
közmeghallgatást bezárja.  
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Kiss László     Bahil Emilné dr. 
  polgármester                           jegyző 
 
 
 

                                                              
 


